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Zlatý roh 
Zpravodaj Starého Města pod Sněžníkem 
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Nová protipovodňová 
opatření ve Starém 
Městě 
Jistě si nešlo nevšimnout, že v uplynulých týdnech došlo po 
celém městě k výměně rozhlasových ampliónů. Celá akce 
není však pouze o výměně rozhlasů, nýbrž je součástí no-
vého kompletního systému protipovodňové ochrany.  
Jde o komplexní informační systém jednotného varování a 
preventivní protipovodňové ochrany na území Starého Města. 
V rámci této akce byly vyměněny všechny rozhlasy i v místních 
částech Starého Města za bezdrátové rozhlasové vysílače. Na 
radnici byla instalována nová siréna a každé vyhlášení popla-
chu je vysíláno všemi rozhlasy. Na Kunčickém potoku a Krupé 
jsou nainstalovány čidla pro kontrolu stavu vodní hladiny na 
těchto potocích. Instalace je provedena na mostech. Při zvyšo-
vání vodní hladiny bude vysílán varovný signál o stavu a prů-
toku vody. 
Hlášení rozhlasu může být uskutečněno v celém Starém Městě 
a místních částech, nebo jen ve městě a v jednotlivých vesni-
cích. Tím mohou být informováni jen občané, kterých se bude 
daná záležitost týkat. Na radnici máme novou ústřednu pro 
vysílání a elektrocentrálu jako záložní zdroj při výpadku 
elektřiny. Při uvádění systému do provozu jsme řešili dílčí 
výpadky jednotlivých rozhlasů, kdy byla slyšet hudba a nebylo 
slyšet hlášení a podobně. Při kontrole byla zjištěna porucha 
antény na radnici, která byla vyměněna. Každé vysílací 
„hnízdo“ má svoje číslo. Podle tohoto čísla prosím můžete hlá-
sit poruchy. Jakmile dostaneme přihlašovací kódy 
k vodoměrným čidlům, budou hodnoty průtoků vody přenáše-
ny na stránky města a zde si můžete zjistit stavy hladiny vody 
na Krupé a Kunčickém potoku. 
Na tento protipovodňový systém jsme dostali dotaci 
z Operačního programu životní prostředí 2014-2020, jejímž 
poskytovatelem bylo Ministerstvo životního prostředí. Dotace 
činila 2 819 540,50 Kč a z vlastních zdrojů jsme dofinancovali: 
1 208 374,50 Kč. Celkem tedy tento systém stál 4 027 915,- Kč. 
Doufám, že nám tento varovný systém bude dobře sloužit a že 
jej budeme potřebovat jen k dobrým informacím pro všechny 
občany Starého Města a okolí. (Starosta Jiří Kamp) 

Více o činnosti Staroměstského horolezeckého 
klubu najdete na straně 7. 

Univerzita 3. věku  
zahajuje zimní semestr 
Přestože je virtuální univerzita třetího věku zalo-
žena na online výuce, pravidelná setkávání na 
přednáškách s lektorem jsou nedílnou a oblíbe-
nou součástí studia staroměstských studentů 
v důchodovém věku. Letošní zimní semestr by 
měl opět po roce proběhnout včetně prezenčních 
seminářů. Během nich proniknou studenti do tajů 
Mistrů evropského barokního malířství 17. století. 
Studium je ve Starém Městě velmi populární, již 
několikátým rokem se ho účastní pravidelně ko-
lem 11 studentů. Pokud se budete chtít přidat, 
kontaktujte paní Alenu Windovou. (red) 
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FILMFEST 2021 
Doteky kraje 
Po loňském podzimu, kdy 
nakonec do promítání kin 
zasáhla proticovidová 
opatření, se konečně mů-
žeme opět těšit na staro-
městský Filmfest, jak jej 
známe, byť samozřejmě 
s omezeními, která stále 
pro společenské akce platí. 
Vzhledem k tomu, že po-
slední ročník neproběhl, 
jeho hlavní téma se přesu-
nulo na letošek, a tak divá-
ky Kulturní zařízení Staré-
ho Města ve spolupráci 
s externími partnery opět 
pozve do světa filmů a 
příběhů z blízkého i dale-
kého okolí.  
Festival bude zahájen v 
pátek 22. října a diváci 
budou opět moci dva dny 
strávit v dobré společnosti 
– ať už na plátně nebo před 
ním.  
Čtvrtý ročník filmového 
festivalu bude zaměřený na 
filmové lokace regionu  a 
30. výročí trvání Národní 
přírodní rezervace Králický 
Sněžník.  Proto je název 
letošního Filmfestu Doteky 
kraje. 
Jak napovídá název i zamě-
ření festivalu, nepůjde 
pouze o filmy, ale půjde i o 
zajímavé přednášky z ob-
lasti naší „domovské“ ná-
rodní přírodní rezervace 
Králický Sněžník spolu 
s výstavou fotografií ve 
foyer kina Sněžník. Dovíte 
se od zkušených odborníků 
spoustu zajímavých infor-
mací o rezervaci, o zajíma-
vých místech i o strážní 
službě. Dále bude páteční 
večer patřit i žákům naší 
Základní školy, kteří před-
staví hned dva krátké do-
kumentární snímky. 
Zkrátka ale samozřejmě 
nepřijdou i fandové filmů 
jako takových – během 

víkendu jich 
diváci budou 
moci zhlédnout 
zhruba deset. 
Půjde o filmy, 
které spojuje 
náš kraj – ně-
které spojuje 
lokální témati-
ka, některé 
zase filmové 
lokace 
v Olomouckém 
kraji.  
Hned na dosah 
Starému Městu 
se dostanou diváci 
v krátkém dokumentu Ivo 
Macharáčka, režiséra mno-
ha dokumentárních i hra-
ných filmů, Zánik městeč-
ka Branná? a poté i ve 
filmu o filmu Díra u Hanu-
šovic, kde se dovíte, jak 
natáčení viděli herci a 
obyvatelé Vikantic a okolí. 
Filmfest divákům v pátek 
představí i nový historický 
snímek Lubomíra Hlavsy o 
životě největšího evrop-
ského učitele J. A. Komen-
ského s názvem Jako letní 
sníh. V hlavních rolích hrají 
Alois a David Švehlíkovi, 
Igor Bareš či Vladimír Ja-
vorský. Ve staroměstském 
kině pak film představí 
právě režisér Lubomír 
Hlavsa a oblíbený Igor 
Bareš. Dokumentární cyk-
lus v pátek uzavře polo-
hraný dokument Pavla 
Lihnarta z roku 1999 
s názvem Vincenz 
Priesnitz, jehož osobnost i 
odkaz se stávají v posled-
ních letech čím dál popu-
lárnější.  
V sobotu se můžete těšit 
například na Cukrovou 
boudu Karla Kachyni, 
která se natáčela v okolí 
Starého Města a jehož na-
táčení se nemálo místních 

lidí účastnilo nebo film Běž 
domů Ivane, který doku-
mentuje odsun okupač-
ních  vojsk Sovětské armá-
dy z porevolučního Česko-
slovenska, jehož filmové 
záběru byly natáčeny mimo 
jiné v Šumperku.  
Následně budete moci 
zhlédnout loňskou novinku 
Barokní velmož 
s excelentním Jaroslavem 
Pleslem v hlavní roli. Hos-
tem festivalu bude i jeho 
scénárista a režisér Teodor 
Mojžíš. Do programu je 
zařazena i Kronika stra-
chu pojednávající o čaro-
dějnických procesech na 
Šumpersku. 
Ochuzeni nebudou ani 
fanoušci komediálního 
žánru. Festival představí 
Případ mrtvého nebožtí-
ka – komedie Miloslava 
Šmidmajera z loňského 
roku, která paroduje kri-
minálky zahlcující deno-
denně televizní obrazovky.   
Pro milovníky pohádek i 
časových smyček zařídili 
pořadatelé i promítání a 
besedu s tvůrci pohádky 
Princezna zakletá v čase. 
Fantasy pohádka Petra 
Kubíka, který spolu 
s dalšími tvůrci bude před 
staroměstským plátnem 

vyprávět o natáčení i filmu 
jako takovém, sbírá jednu 
pozitivní recenzi za druhou 
a na své si přijdou jak mla-
dší, tak i dospělí diváci. 
V neposlední řadě se může-
te těšit i na besedu s Miro-
slavem Kobzou, který pro 
Český rozhlas Olomouc 
připravuje pořady z naší 
oblasti a představuje místa, 
která máme na dosah, a 
přesto kolikrát o nich víme 
méně, než by si zasloužila. 
Chybět rozhodně nebude 
ani tradiční hudební vy-
stoupení. Diváky potěší 
svým charismatickým 
hlasem Martin Chodúr. 
Program obou festivalo-
vých dnů je nabitý, a tak se 
opět budeme moci ponořit 
do atmosféry strhujících 
příběhů – nejen těch filmo-
vých, ale především příbě-
hů míst, která jsou naší 
nedílnou součástí, míst, 
která nás obklopují, snad i 
uchvacují, a přesto je toho 
spousta, co o nich ještě 
nevíme. Pojďme tedy spolu 
na Filmfestu obdivovat náš 
kraj – místa i osobnosti, 
které vystihují jedinečnou 
a neopakovatelnou atmo-
sféru jednoho kousku naší 
země. (red)    
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PŘEHLED KULTURNÍCH A SPOR-
TOVNÍCH AKCÍ V MĚSÍCI  

ŘÍJNU 
 

ZMIZELÝ HRUBÝ JESENÍK 
Místo: Jeseník, Vodní tvrz 
Datum: od 1. října do 2. ledna 2022 
Fotografická výstava. Několik desítek 
unikátních archivních snímků, které po-
chází z muzejních sbírek i od soukromých 
sběratelů, jsou díky moderní technice 
doplněny současnými fotografiemi, a ná-
vštěvník tak může sám posoudit, nakolik se 
dané místo do dnešních dnů změnilo. 
Vstupné 60,- Kč, snížené 30,- Kč. 
 
LACO DECZI A CELULA NEW YORK 
Místo: Šumperk, Klášterní kostel 
Datum: 12. října od 19 do 16 hodin 
Svérázný jazzman Laco Déczi se vrací po 
letech do Šumperka. V doprovodu špičko-
vých muzikantů uvede jazzové standardy i 
vlastní skladby. Nenechte si ujít šanci zažít 
v kouzelném prostředí klášterního kostela 
koncert temperamentního trumpetisty, 
který má i v 83 letech životního elánu na 
rozdávání. Vstupné v předprodeji 250,-, na 
místě 290,- Kč. Více na www.dksumperk.cz. 
 
MEZINÁRODNÍ DEN ARCHEOLOGIE 
Místo: Šumperk, Vlastivědné muze-
um 
Datum: 13. října od 9 do 16 hodin 
U příležitosti Mezinárodního dne archeolo-
gie pořádá muzeum program pro rodiny, 
školy, školky i další. Návštěvníci budou 
moci otestovat své znalosti prostřednic-
tvím skutečných archeologických nálezů a 
pravěkých řemesel. V prostorách Pavlínina 
dvora si budou návštěvníci moci na vlastní 
kůži okusit, jaký byl život v pravěku. Pro-
gram je vhodný pro všechny věkové kate-
gorie. Vstupné je 50 Kč jednotné, děti do 3 
let zdarma. 

FLORA OLOMOUC HORTIKOMPLEX – 
V ŘÍŠI OVOCE A ZELENINY 
Místo: Olomouc, Výstaviště Flora 
Datum: 14. – 17. října 
Přímo do říše ovoce a zeleniny přenese 
návštěvníky letošní podzimní etapa výsta-
vy Flora Olomouc. Připomene význam 
ovoce a zeleniny pro člověka a také zdravé 
způsoby jejich pěstování. Vstupné 130,- Kč 
online, 160,- Kč na místě. Více na 
www.flora-ol.cz 
 
PÍSNIČKY BRATŘÍ NEDVĚDŮ 
Místo: ZÁBŘEH, KD 
Datum: 27. října od 19 hodin 
Písničky Františka Nedvěda v podání jeho 
syna Vojty a kapely Tie Break. Vzpomínko-
vý koncert, na kterém zazní v nových 
aranžích nejznámější písně nedávno zesnu-
lé legendy trampské a folkové muziky. 
Vstupné 240,- a 280,- Kč. Více na 
www.kulturak.info. 
 
 
 
 

KULTURA

Knižní tip na říjen …  
Říjnové dny jsou ideální na příběhy plné magie, lásky a snění. 
 
Název knihy: Člověk Gabriel 
Autor: Kateřina Dubská 

Snivý, pohádkový příběh, který vypráví osud mladého Gabrie-
la - hrdiny, který nás celou knihou provází. Od dětství až po 
stáří sledujeme jeho myšlenky a vnímáme sílu jeho daru, který 
jeho lid dědí již po generace, byť každý člověk dostává trošku 
jinou část. Filozofická zamyšlení nad životem, rodinou a celým 
světem kolem nás dělají z knihy něco víc, než jen román na 
jedno přečtení. Dávno zaniklý svět kočovníků s pestrobarev-
nými vozy, tajemství přírodní magie a život slovácké vesnice 

pod buchlovskými kopci. To je krásný snový příběh autorky Kateřiny Dubské. 
(red,dumknihy.cz) 
  

 

Město čte knihu 2021 
Letošní již sedmnáctý ročník šumperského literárního a filmového festivalu 
Město čte knihu je věnován tvorbě spisovatele Jaroslava Rudiše.  
Festival bude zahájen v pondělí 11. října a potrvá do soboty 16. října. Těšit se 
můžete na zajímavé čtení knih jako je Nebe nad Berlínem, Grandhotel, Český 
ráj, Konec punku v Helsinkách a dalších. Číst budou nejen studenti šumper-
ských středních škol, ale i spousta zajímavých osobností uměleckého světa. 
Program je nabitý autorským čtením, hudebními vystoupeními včetně Letní 
kapely, scénickým čtením za spolupráce herců šumperského divadla a divadla 
D123, filmy i pohádkami a bohatým doprovodným programem pro děti. Sou-
částí budou i besedy s Miroslavem Krobotem a Jaroslavem Rudišem. Vlastivěd-
né muzeum v Šumperku festivalový program obohatí výstavou výtvarníka, 
skladatele, textaře a hudebníka Jaromíra Švejdíka alias Jaromíra 99. Švejdík 
s Rudišem společně vytvořili kultovní komiksovou trilogii, jejíž hlavní posta-
vou je výpravčí Alois Nebel z fiktivního nádraží Bílý Potok v Jeseníkách. Jádrem 
výstavy bude cyklus velkoformátových tisků s motivy z Jesenicka, které Švejdík 
nakreslil pro dokumentární film Jaromír 99 – tam odkud jsem. (red) 
 

Džemfest  
Šumperské ulice ožijí v polovině října i jednou z nejúspěšnějších akcí v kraji, a 
to festivalem Džemfest, který je zároveň pravděpodobně i největším rockovým 
festivalem konaným pod střechou v České republice. Letos vypukne hlavní 
program v pátek 22. října v Domě kultury Šumperk od půl šesté večer. Kromě 
skupin Mňága a Žďorp, O5 a Radeček a Poetika uslyší návštěvníci například 
písničkáře Lásku, úspěšnou šumperskou kapelu Trocha klidu nebo zpěvačku 
Týnu Mrázkovou. 
Vedle hlavního programu se v rámci Džemfestu koná řada doprovodných kul-
turních akcí ve spolupráci s kinem Oko, Městskou knihovnou, Domem kultury, 
kavárnou Pikola a dalšími spolupořadateli. Ve čtvrtek 20. října uvede filmová 
scéna Džemfestu v kině Oko zremasterovaný snímek Kid s Charlie Chaplinem u 
příležitosti 100. výročí premiéry tohoto kultovního dramatu. Původně němý 
film z roku 1921 nově doplnil scénickou hudbou fenomenální Laco Déczi. 
„V rámci filmové scény Džemfestu potěšíme i fanoušky populární skupiny 
Chinaski. Za účasti tvůrců uvedeme dokument Každej ví kulový, který nabízí 
velmi otevřenou a upřímnou zpověď bývalých i současných členů kapely. Ještě 
ladíme termín, aby se projekce mohli zúčastnit přímo hudebníci,“ doplnil ředi-
tel kina Oko Kamil Navrátil. 
Džemfest se pravidelně orientuje také na sociální oblast, mobilizuje k darování 
krve a krevní plazmy nebo zve děti z dětských domovů, aby na vlastní kůži 
ochutnaly rockovou atmosféru v rámci původního projektu Zažij svůj první 
fesťák. Vstupenky můžete získat v Domě kultury, kde zároveň můžete vyměnit 
i ty z minulého zrušeného ročníku. (red) 
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ROZHOVOR 

Rozhovor tentokrát s ... Linhartem Haltmarem o 
životě s meteorologií 
 
Pana Haltmara z Kunčic mnozí z nás znají díky hraní na varhany v našem kostele nebo díky celoživotní 
práci lesníka. To by samo o sobě jistě vystačilo na mnoho zajímavého vyprávění, my jsme si tentokrát 
chtěli ale popovídat o jeho celoživotní službě české meteorologii.  I v ní je totiž pan Haltmar držitelem 
neuvěřitelného rekordu ...  
Narodil se v roce 1936 v Horních Studénkách. V letech 1953-1955 pracoval jako dřevorubec ve Stříbrnicích. Od října 1958 
začal pracovat jako lesník v Kunčicích, kam se také přestěhoval. Ve vedlejším domku tehdy bydlel starší lesník pan Ladislav 
Kunčar, který pro tehdejší Hydrometeorologický ústav vedl srážkoměrnou stanici s doplňkovým měřením teplot. Od dub-
na 1961 začal tuto činnost vykonávat pan Haltmar. Hned po roce bylo rozhodnuto, že v lokalitě Staré Město-Kunčice v 
nadmořské výšce 658 m n. m bude zřízena klimatologická stanice. Ta se sice z úsporných důvodů a v důsledku technolo-
gického vývoje v roce 2012 zrušila (zautomatizované měření bylo přesunuto na Paprsek), i tak je ale pan Haltmar vůbec 
nejdéle sloužícím dobrovolným pozorovatelem a zapisovatelem meteorologických údajů v historii naší země. 
Kdy jste začal sledovat a 
zapisovat si počasí?  
Po přestěhování do Kunčic v 
roce 1958 jsem se seznámil 
s panem Kunčarem, který již 
prováděl takové “jedno-
dušší” měření. Od něho jsem 
se mnohé naučil.  

Proč jste se vůbec rozho-
dl zapisovat počasí?  
Mě to přímo nenapadlo, to 
nebylo tak, že bych se měře-
ní počasí věnoval od dětství. 
Po mém přestěhování do 
Kunčic k nám přijeli lidé z 
Českého meteorologického 
ústavu a toto místo si tu 
přímo vyhlédli. V té době 
fungovala jen pobočka v 
Praze, v Brně ani v Ostravě 
ne. Na druhou stranu ale 
má můj obor – lesnictví - k 
počasí blízko. Takže jsem 
nějaký vztah k meteorologii 
měl.  

Takže jste byl vlastně 
spolupracovníkem přímo 
Českého hydrometeoro-
logického ústavu ... 
Ano. Dostával jsem za vede-
ní stanice poplatek – vždy 
za pololetí a pak za celý rok, 
ale nijak velká částka to 
nebyla. Ale nikdy jsem ne-
měl chuť s touto prací skon-
čit. To ne. Při takové činnos-
ti musíte mít prostě smysl 
pro zodpovědnost. Jinak to 
dělat nejde. 

Co všechno jste vlastně 
zapisoval? 
Měřila se okamžitá suchá i 
vlhká, maximální, minimál-

ní přízemní teplota vzdu-
chu, relativní vlhkost vzdu-
chu, směr a rychlost větru, 
denní úhrn srážek, pozoro-
val se stav počasí, oblačnost, 
stav půdy a meteorologické 
jevy, v zimě se měřily sněho-
vé charakteristiky, včetně 
promrzání půdy. V období 
1970 až 1985 byl měřen 
také výpar z vodní hladiny. 
To byla taková velká nádo-
ba zakopaná v zemi, která 
má nahoře takové zařízení, 
když jste zmáčkli tlačítko, 
tak se ta vodní hladina 
srovnala se zemí a pomocí 
skleněných odměrek jste 
pak porovnávali, kolik vody 
se odpařilo oproti přede-
šlému dni. Toto se samozře-
jmě dělalo jen v létě, proto-
že v zimě by to celé zamrzlo.  

Jak jste se všechny věci 
spojené s měřením nau-
čil? Přeci jen je to speci-
fická práce...  
Vzor vyloženě ne, ale inspi-
race přišla od Ladislava 
Kunčara. Jinak jsem byl 
spíše samouk, dostal jsem k 
pozorování všechny příruč-
ky. Hodně věcí tam bylo i 
vyobrazeno, tak jsem se to 
naučil. Po svém to dělat 
nejde. Tato práce je striktně 
daná. 

Jak často a pravidelně 
jste musel údaje zapiso-
vat? 
Každý den, v klimatologic-
kých termínech 7, 14 a 21 
hodin. Od dubna 1961 dod-

nes. Ráno jsem ještě vždycky 
seřizoval srážkoměr na 
srážky. Ten ukazoval kolik 
mm srážek a v kolik hodin 
spadlo. V těch 21 hodin jsem 
chodil s baterkou, nařídil 
jsem všechny extrémní 
teploměry (minimální, ma-
ximální hodnoty). Přízemní 
teploměr se dával na zem 
na stojánek. V pondělí ráno 
jsem ještě zapisoval hodnoty 
vlhkosti vzduchu na regis-
trační pásek. Údaje z těchto 
pásků se pak jednou za 
měsíc odesílaly do ČMÚ. 
Celkově to pak byl velký 
výkaz se souhrnným hláše-
ním. 

Je to velmi pravidelná a 
nesmírně dlouhodobá 
činnost. Jak jste to řešil, 
když jste chtěl odjet na 
dovolenou nebo musel 
odcestovat, popřípadě 
třeba do nemocnice? 
Když jsem musel odjet, tak 
jsem prostě musel, ale já 
jsem celkem nemarodil. 
Když jsem potřeboval pro 
nějaké léky k doktorovi, tak 
jsem jel, jinak jsem byl po-
řád doma. V létě, když jsem 
byl na nějakém zájezdu, tak 
mě zastoupil syn, který 
chodil do Šumperka na 
gymnázium a měl tedy 
prázdniny nebo mě zastou-
pila manželka Olga. Nikdy 
se nestalo, že by se potřebné 
údaje nezapsaly. Ale bez 
takovéto pomoci by to neby-
lo možné vykonávat takto 
dlouho. 

Pokračujete i poté, co 
Český hydrometeorolo-
gický ústav zastavil zdejší 
měření, se zaznamená-
váním nějakých údajů? 
Ano, nadále tu funguje 
srážkoměrná stanice, tak 
jako tomu bylo před 50 lety. 
V zimě ještě odnáším nádo-
bu se sněhem, který nechám 
pomalu rozpouštět a zjišťuji 
vodní hodnoty. Pak zase 
dávám novou nádobu atd. 
Tyto údaje pak telefonicky 
hlásím každé pondělí do 
Ostravy. 
V tom roce 2012 jsem skon-
čil, protože otevřeli automa-
tickou stanici na Paprsku, 
tam jim to posílá zprávy do 
centra, nemusí to nikdo 
fyzicky třikrát denně obslu-
hovat. Ale když u mě tu 
stanici zrušili a udělali 
automatickou stanici na 
Paprsku, tak jsem s nimi 
stejně i potom srovnával 
třeba výšku sněhu. U mě to 
bylo vždycky tak o 40% 
méně. 

Do čeho jste celých těch 
padesát let vlastně své 
údaje zapisoval? To musí 
být neskutečné množství 
údajů...  
Do sešitů a těch sešitů je 
opravdu hodně, to jsou 
svazky a svazky. Hodnot, 
které jsem měřil, bylo dost.  

A uchováváte si data i 
sám pro sebe nebo jste 
všechno odevzdával? 
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Všechny deníčky mi zůstaly. 
Odesílal jsem pouze měsíční 
výkazy, 

Jak dlouho byste musel 
hledat, než najdete na-
příklad nejteplejší nebo 
nejdeštivější den za celou 
dobu zapisování?  
To bych hledal opravdu 
dlouho, to nehodlám dělat. 
Údaje k extrémním teplo-
tám či srážkám tam jsou, 
ale to bych se tím musel 
probrat den za dnem. To by 
bylo opravdu na dlouho. 
Tyhle výkyvy hodnot získáte 
leda na hydrometeorologic-
kém ústavu a za poplatek. 
Zajímavostí je, že když se v 
okolí konaly nějaké karne-
valy pod širým nebem a tyto 
akce byly pojištěné proti 
počasí, tak jsem jim se sou-
hlasem ústavu vydával 
potvrzení o tom, jaké v ten 

den bylo počasí, aby byli 
krytí. 

Baví vás sledovat počasí i 
větším měřítku (země, 
světa)?  
Já jsem celý život dělal les-
níka a to má k počasí velmi 
blízko, takže mě tahle práce 
pozorovatele bavila. I teď 
sleduji hlavně v denním 
tisku aktuální počasí v ce-
lém světě. Zajímám se o 
všechno.  

Dají se během tolika let 
vypozorovat nějaké stá-
lejší trendy/změny v 
počasí jako například 
oteplování, více či méně 
srážek, více či méně sně-
hových srážek? 
Dřív bývalo určitě víc srá-
žek. Teď jich opravdu tro-
chu ubývá. Tady jsme 
vždycky mívali přes 1000 

mm srážek za rok a to teď 
už někdy ani nedosahuje. S 
tím souvisí např. pěstování 
stromů. A příkladem je i 
kůrovcová kalamita posled-
ních let. Takový smrk potře-
buje alespoň 500 mm srá-
žek, ale někdo ho pěstuje 
v oblasti, kde není ani 300 
mm srážek. Dá se tedy říct, 
že dochází k zalesňování 
nevhodnou dřevinou, proto-
že kde nemají smrky dosta-
tek vlhkosti, dochází ke 
kůrovcovým kalamitám. A 
vidíte, v tom se opět prolíná 
moje práce lesníka s meteo-
rologií.  
Mimochodem, už dříve 
místní řídící učitel Brunno 
Coulon zjistil díky svým 
srážkovým měřením, že v 
této oblasti se daří ovocným 
stromům. To i díky expozici 
k jihu a nadmořské výšce. 

Nabádal tedy ostatní k 
pěstování ovoce. I já jsem se 
jím inspiroval. 

Je pravda, že zahradu 
máte velkou ... 
Od začátku jsem pěstoval 
obilí a brambory, spoustu 
dalších plodin a hlavně 
právě ty ovocné stromy a to 
bylo opravdu závislé na 
všem, na počasí, ale i na 
zvěři. Když jsem zahradu 
neoplotil, tak mi všechno 
sežrali. Teď už mám vše 
oplocené, jinak bych z toho 
neměl nic. 

Jaké počasí máte vy 
osobně nejraději? 
Když je pěkně, zaprší a 
takto se to střídá. Zkrátka, 
aby zapršelo a vegetace 
měla dostatek vody. (Černá, 
Janoušková)   

 
 

Za rozhlednu na Sněžníku padly první pokuty  
Rozhledna na vrcholu Králického Sněžníku budí od začátku divoké emoce. Na jedné straně je nadšení jejích pro-
pagátorů a zadavatelů, města Stronie Slaskie, na straně druhé roste odpor a kritika ekologických organizací i jed-
notlivých milovníků Králického Sněžníku v jeho divoké podobě. 
Jisté je, že ti první již dosáhli 
svého. Vrchol, tak jak jsme 
jej znali, už není, naopak se 
na něm tyčí masivní, mo-
mentálně železná konstruk-
ce. Na první pohled je patr-
né, že sněžnický vrchol 
ztratil kouzlo nespoutaného. 
Mnoho odborníků i obdivo-
vatelů zdejší unikátní příro-
dy to vnímá jako velkou 
prohru. Během stavby do-
chází k nevyhnutelnému 
ničení místní mimořádně 
cenné přírody. To, čeho se 
ekologové obávali, nyní 

oficiálně potvrdila i česko-
polská komise, která má na 
výstavbu rozhledny dohlí-
žet. Její členové z řad minis-
terstev životního prostředí a 
pro místní rozvoj, ze Správy 
CHKO Jeseníky či polského 
Regionálního ředitelství pro 
ochranu životního prostředí, 
se poprvé sešli 9. září 
v Olomouci a kromě jiného 
měli na programu i řešení 
stížností a podnětů poda-
ných v souvislosti se stav-
bou rozhledny.  Komise 
došla k závěru, že se během 

výstavby vyskytla dílčí po-
chybení ze strany dodavate-
le a investora. Jednalo se 
zejména o nedodržování 
povolení při pohybu těžké 
techniky, kde dochází 
k masivnímu ničení po-
vrchu. Za tato porušení 
schválených možností vý-
stavby byly uděleny finanč-
ní pokuty, které udělily 
polské správní orgány. Dal-
ším výsledkem jednání 
pracovní skupiny budou 
zesílené kontroly s cílem 
zabránit porušování podmí-

nek stanovených pro vý-
stavbu. Mimoto se v Bruselu 
i nadále řeší podnět Minis-
terstva životního prostředí 
ČR kvůli podezření na poru-
šení evropské legislativy 
v rámci schvalovacího pro-
cesu. Jde bohužel zatím jen o 
maličké vítězství v kolotoči 
proti developerským devas-
tujícím krokům, které rok co 
rok ukrajují kus již tak ma-
lého unikátního masivu 
Králický Sněžník. (red)

ŘÍJNOVÉ VAŘENÍ 

Bramborový koláč s cibulí 
Začíná říjen a s ním přichází podzimní nostalgie. Děti opékající si na ohni brambory už sice vídáváme spíše 
v knížkách, to ale neznamená, že bramborovou romantiku nemůžeme oživit i u nás v kuchyni. Přinášíme vám na 
říjen tedy veskrze bramborový recept, který nám ukáže, že i brambory mohou mít na talíři tisíc podob.  

Ingredience: 700 g brambor, 3 vejce, 100 g polohrubé mouky, 100 g nastrouhaného čedaru, sůl a drcený černý pepř, 2 
větší červené cibule, 50 g rozpuštěného másla, 6 snítek oregana 
Postup: Brambory omyjeme, nastrouháme na hrubém struhadle a propláchneme studenou vodou. Necháme je okapat a 
pak opatrně vymačkáme v utěrce. Dáme je do mísy, přidáme vejce, mouku a nastrouhaný sýr. Podle chuti osolíme, opepří-
me a promícháme. Cibule oloupeme a každou nakrájíme na asi 4 silnější kolečka. Formu na koláč vyložíme pečicím papí-
rem, lehce ho potřeme máslem a naplníme těstem. Navrch těsta rozložíme kolečka cibule, pokapeme je zbylým máslem a 
pečeme v troubě předehřáté na 170 °C asi 40 minut dozlatova. Koláč dozdobíme čerstvými lístky oregana a podáváme 
například se zakysanou smetanou ochucenou mátou, oreganem a hladkolistou petrželí. (idnes.cz) Dobrou chuť!  
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OHLÉDNUTÍ 

Mezinárodní výstup na Králický Sněžník a Pochod 
k prameni Moravy se zapsal do srdcí dětských i do-
spělých turistů
Akce 12. Mezinárodní vý-
stup na Králický Sněžník a 
32. Pochod k prameni řeky 
Moravy proběhla tradičně 
první sobotu v měsíci září. 
Horský duch Stamichman 
k nám byl opět přívětivý a 
počasí nám celý den přálo. 
Na Návrší, kde akci tradič-
ně zahájili zástupci Města 
Staré Město, Společnosti 
pro Moravu a Slezsko a 
zástupci destinační společ-
nosti Jeseníky sdružení 
cestovního ruchu, byly pro 
účastníky připraveny in-
formační stánky, stánek 
s regionální keramikou 
VITALIS, který je oceněný 
známkou Jeseníky origi-
nální produkt a stánky 
s ochutnávkami českých a 
polských regionálních 
produktů. Zejména staro-
městská máslová trubička, 
polské koblížky známé jako 
ponczki, tradiční polský 
bigos (zelí a maso) a sma-
lec (škvarková pomazánka) 
s kvašáky a pivo z Holby 
posilnily turisty již před 
začátkem výstupu. Rovněž 
si účastníci mohli odnést 
vzpomínku ve formě spo-
lečné fotografie. 
Po cestě do Sedla pod Krá-
lickým Sněžníkem připravi-
li staroměstští skauti pro 
děti i jejich rodiče, ale i 

všechny další zájemce 
zajímavé soutěže, např. 
poznávání květin, koření, 
ale také soutěž v první 
pomoci a další. Výměnou za 
splnění všech pěti soutěž-
ních disciplín si děti mohly 
vybrat na zpáteční cestě 
krásné odměny 
z kouzelného kufru. 
V odbočce do Sedla pod 
Králickým Sněžníkem čeka-
lo na všechny poutníky 
další občerstvení ve stánku 
Kulturního zařízení města 
– koláčky, polské ponczki, 
káva i čaj. Jako bonus a 
vzpomínku na krásný den 
si turisté odnášeli trička 
s logem výstupu. 

Do odbočky do Sedla pod 
Králickým Sněžníkem se 
také vydal staroměstský 
divadelní spolek „Jeseníky 
divadelní“, který, formou 
krátkých scének připomí-
nal turistům historii a 
osobnosti spojené 
s Králickým Sněžníkem. 
A potom už se všichni vy-
dali na další část cesty 
kolem sochy slůněte, pozů-
statků Lichtenštejnovy 
chaty (pro zajímavost uvá-
dím, že prostor spravuje 
CHKO a v podobě suchých 
kamenných zdí o půdorysu 
původní chaty zde bude 
trvalá připomínka, že 
v tomto místě chata stávala 

– blíže bude projekt před-
staven na filmovém festiva-
lu v říjnu tohoto roku zá-
stupcem projektové kance-
láře PROINK Staré Město), 
kolem pramene řeky Mo-
ravy až na samotný vrchol 
Králického Sněžníku. Ve 13 
hodin jsme se zde setkali 
s našimi polskými přáteli a 
zástupci města. Místosta-
rosta našeho polského 
partnerského města Stro-
nie Slaskie promluvil o 
záležitostech, které se 
týkají výstavby věže na 
Králickém Sněžníku.  
Na samotném vrcholu 
Králického Sněžníku, který 
připomíná tvar náhorní 
plošiny a poskytuje tím 
lidem klid, soukromí a 
krásné výhledy pro odpo-
činek a relaxaci, panovala 
všeobecná pohoda. Děku-
jeme ti Králický Sněžníku a 
za rok zase na shledanou. 
Děkuji tímto také všem 
spoluorganizátorům, part-
nerům, spolupracovníkům 
za pomoc při organizaci 
této naší tradiční akce a 
Olomouckému kraji za 
finanční podporu. (za Kul-
turní zařízení Města Staré 
Město Alena Windová) 

DNY ARMÁDY 2021 - Poděkování a zamyšlení 
V letošním roce 13. - 14. 
srpna Staroměstští patrioti 
opět uspořádali po nucené 
roční covidové pauze již 
tradiční vojensko-
historickou akci. Naše akce 
měla za cíl v návaznosti na 
předešlé ročníky opět při-
blížit historii naší armády a 
důležité mezníky naší no-
vodobé historie. Vojensko-
historická akce měla dvě 
hlavní části. První část akce 

proběhla v pátek 13. září v 
bývalých pevnostních ka-
sárnách ve Starém Městě. 
Tato část zahrnovala prak-
tickou ukázku vojenské 
historické techniky, pro-
hlídky Muzea vojenské 
historie a Staroměstska a 
dále zajímavou přednášku 
o osídlování Staroměstska 
po druhé světové válce 
rumunskými Slová-
ky, kterou připravil a před-

nesl autor Radek Oce-
lák.  Druhá část akce pro-
běhla v sobotu 14. září v 
Hynčicích pod Sušinou s 
názvem Hynčice 1938. 
Naším cílem bylo předvést 
historickou bojovou ukáz-
ku, která připomněla na-
pjaté události v pohraničí 
roku 1938. Část ukázky 
probíhala podle skutečných 
událostí, kdy henleinovci, 
ordneři a freikorps prová-

děli zákeřné útoky na ob-
ránce naší státní hranice. 
Druhá část ukázky byla již 
fikce, při které bylo ukázá-
no zapojení lehkého opev-
nění vz.37 k obraně hranice 
Československé republiky 
před útokem wehrmachtu 
z Německa. V souvislosti 
s touto akcí bychom také 
rádi vzpomenuli říjnové 
výročí boje o Moravskou 
Chrastovou u Svitav (dneš-
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ní Brněnec). Právě výše 
zmiňované lehké opevnění 
vz.37 na Staroměstsku v 
roce 1938 obsazoval 13. 
pěší pluk ze Šumperka. 
Tomuto pluku velel plu-
kovník Karel Čejka. Tento 
pluk byl právě po mnichov-
ské dohodě odsunut ze 
Staroměstska a byl dislo-
kován na novou demarkač-
ní hranici Boskovice - Svi-
tavy. Velitelství pluku se 
nacházelo tehdy v Boskovi-
cích. V noci z 30. na 31. 
října 1938 přepadlo 500 
ordnerů obec Moravskou 
Chrastovou. Obec nebyla 
přitom zahrnuta ani do 
Německého záboru a měla 
nadpoloviční většinu oby-

vatel české národnosti. 
Plukovník Karel Čejka se 
rozhodl k osvobození Mo-
ravské Chrastové, ale na-
cházel se v nelehké situaci. 
Velitel pluku neměl dost 
vojáků k dispozici, proto-
že většina byla rozmístěna 
na nové hranici. Dalším 
problémem bylo, že podle 
mnichovské dohody ne-
směla armáda klást vojen-
ský odpor Němcům. Tento 
problém plukovník Čejka 
vyřešil tak, že požá-
dal dostupné vojáky, aby se 
přihlásili jako dobrovolní-
ci a ne jako vojáci k osvo-
bození Moravské Chrasto-
vé. Po této výzvě se přihlá-
sili všichni oslovení vojáci a 

přidali  se i četníci. Po celo-
denním urputném boji 
byla obec osvobozena. 
Vítězství si vyžádalo krutou 
daň v podobě padlých čtyř 
našich vojáků: Antonína 
Černého 1915-1938, Bedři-
cha Stuchlíka 1913-1938, 
Aloise Žatky 1913- 1938 a 
Tomáše Morávka 1915-
1938. Čest jejich památ-
ce! Není mnoho výstižněj-
šího co k této i dalším udá-
lostem těch nelehkých let 
dodat; mohu pouze cito-
vat z pomníku vybudova-
ného v roce 1947 v Morav-
ské Chrastové:  MY VLASTI 
DALI ŽIVOT A VY..?  
Závěrem bych chtěl za 
Staroměstské patrio-

ty  poděkovat  všem našim 
sponzorům, že nám pomá-
hají uchovávat ty-
to vzpomínky a historii pro 
budoucí generace. Zvláštní 
poděkování patří přede-
vším: Městu Staré Město, 
Net-Kovo s.r.o., Probiu, 
Pivovaru Holba, a.s., Areálu 
Kraličák, Dalimilu Mikovi 
resp. Dalimilově rozhledně, 
Penzionu Národní Dům, 
Autodopravě Roman An-
drešic, Chatě Návrší, spo-
lečnosti Střechy Listr, a 
společnosti Kremo.   (Za 
Staroměstské patrioty 
Pavel Bíro)  

První horolezecký výlet na skály je úspěšně za 
námi 
Sportovní klub Outdoor 
Jeseníky pořádal 18. září 
2021 výlet pro děti 
z horolezeckého kroužku 
na skály v Bělé pod Pradě-
dem, kde si děti potrénova-

ly uzlování, prusíkování, 
slaňování a poprvé vyzkou-
šely lezení na opravdové 
skále s instruktory. Děti si 
užily den v přírodě, nechy-

bělo ani opékání špekáčků. 
Děkujeme všem dětem za 
vzorné dodržování domlu-
vených pravidel, rodičům 
za podporu a instruktorům 

za profesionální přístup. 
Celá akce dopadla na vý-
bornou a my už se těšíme 
na další připravované akce! 
(Martin Škrott, předseda) 
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MĚSTO

Usnesení Rady města 
Výpis z Usnesení ze 73. Rady města 
Staré Město ze dne 23. 8. 2021 

718. Rada města schválila záměr pronájmu pozemku p.č. 
247 a 248, lesní pozemek o výměře 517 m2 a 238 m 2 
v k.ú. Velké Vrbno. 

719. Rada města schválila záměr prodeje části pozemku 
parcelní číslo 149/1, trvalý travní porost o výměře 119 
m2 v k.ú. Kunčice.  
720. Rada města schválila výpověď z nájmu bytu E. V. 
podle ustanovení § 2288 odst. 1 písm. a) občanského 
zákoníku v tříměsíční výpovědní době z důvodu porušení 
nájemní smlouvy a pověřuje Michala Petreně 
k zpracování výpovědi z nájemní smlouvy a starostu 
města k podepsáni výpovědi z nájemní smlouvy. 
721. Rada města schválila vyřazení knih z fondu knihov-
ny č. 6/2021. 
722. Rada města povoluje umístění volebních propagač-
ních materiálů politické straně Trikolora Svobodní sou-
kromníci na volně přístupných vývěskách. 
Rada města bere na vědomí: 
- Informaci EKO-KOM, a.s. o množství obalu, které město 
vytřídilo v období od 01. 04. 2021 – do 30. 06. 2021 a 
předalo k využití.  
- Výpověď z pronájmu části pozemku parcely č. 73, trvalý 
travní porost v k.ú. Staré Město pod Sněžníkem o výměře 
888 m2 
- Vyjádření Krajského úřadu Olomouckého kraje 
k uzavírce silnice III/44646 ve Starém Městě 
- Přesun finančních prostředku v položkách rozpočtu 
MBH 
- Zůstatky finančních prostředků na účtech města Staré 
Město k 31. 07. 2021. 
- Informaci J. K. o nabídkách na zhotovení kotelny v domě 
DPS, Hanušovická 159, Staré Město. 

Výpis z Usnesení ze 74. Rady města 
Staré Město ze dne 7. 9. 2021  
723. Rada města schvaluje Smlouvu o zřízení věcného 
břemene - služebnosti Č. IP-12-8026918/VB/01 mezi 
městem Staré Město a ČEZ Distribuce a.s. a pověřuje 
starostu podpisem výše uvedené smlouvy. 
724. Rada města schvaluje Smlouvu o nájmu části po-
zemku p.č. 73 TTP, o výměře 888 m2 v k.ú. Staré Město 
pod Králickým Sněžníkem mezi městem Staré Město a D. 
K., Budovatelů 400, Staré Město a pověřuje starostu pod-
pisem výše uvedené smlouvy.  
725. Rada města schvaluje zařazení žádosti O. Ch. o při-
dělení bytu do seznamu žadatelů o byt. 
726. Rada města nemá námitek k povolení zvláštního 
užívání silnic z důvodu pořádání sportovní akce 

„Downhill skateboarding – Staré Město“ ve dnech 10. 9. – 
11. 9. 2021 
727. Rada města schvaluje záměr pronájmu nebytových 
prostor – místnosti č. 16 o podlahové ploše 63 m2 a 
místnosti č. 15 o podlahové ploše 21m2 v budově č. 4 na 
pozemku p.č.st. 982 v k.ú. Staré Město pod Králickým 
Sněžníkem v areálu bývalých kasáren ve Starém Městě. 
728. Rada města schvaluje rozpočtové opatření č. 6 
729. Rada města neschvaluje vybudování elektrické 
přípojky na pozemku p.č. 1081 v k.ú. Staré Město pod 
Králickým Sněžníkem. 
Rada města bere na vědomí: 
- Žádost J. H. o prodej pozemku p.č. 271/1 v k.ú. Kunčice 
pod Králickým Sněžníkem s tím, že žádost bude předlo-
žena k projednání na zasedání zastupitelstva města 
- Žádost Ing. M. F. a Ing. M. F.  o prodej pozemků p.č. 
747/1 a p.č. 746/2 v k.ú. Hynčice pod Sušinou s tím, že 
žádost bude předložena k projednání na zasedání zastu-
pitelstva města 
- Žádost B. D. o prodej části pozemku p.č. 2224/71 v k.ú. 
Staré Město pod Králickým Sněžníkem s tím, že žádost 
bude předložena k projednání na zasedání zastupitelstva 
města 
- Zápis z jednání Finančního výboru s tím, že zápis bude 
předložen k projednání na zasedání zastupitelstva města 
- Informace ze schůzky k Územnímu plánu města Staré 
Město, která proběhla  6. 9. 2021 v Olomouci 
 

Jednání Zastupitelstva města 
Z jednání Zastupitelstva města č. 20 
ze dne 13. 9. 2021 
Jednání se zúčastnilo 10 zastupitelů a 35 občanů. Schvá-
lený program měl celkem devět bodů.  Celé jednání trva-
lo dvě hodiny a 15 minut. Materiály k jednotlivým bodům 
obdrželi členové ZM společně s pozvánkou. V úvodu 
jednání informoval starosta přítomné o personálních 
změnách na radnici. Po odchodu Bohuslavy Dulovcové do 
starobního důchodu nastoupila na hospodářsko-správní 
odbor do funkce matrikářky Lenka Panská a na podatel-
nu Ivana Holingerová. 
V souladu se schváleným programem schválili zastupite-
lé Smlouvu o poskytnutí návratné finanční výpomoci 
mezi městem a ZŠ a MŠ Staré Město, týkající se revitali-
zace odborných učeben ZŠ. 
V dalším bodě byla projednána záležitost nevyhovující 
kotelny v DPS v Hanušovické č. 159. V diskuzi vystoupili 
Vlastimil Peštál, Lukáš Koreš, Alena Windová, starosta 
Jiří Kamp a Čestmír Vašica. Jakým způsobem bude situa-
ce v kotelně řešena, nebylo rozhodnuto. Jednání budou 
pokračovat.  
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Největší zájem přítomných občanů se soustředil na otáz-
ku řešení opravy komunikace v Sídlišti 1. máje. Starosta 
Jiří Kamp sdělil, že se doposud nezdařilo dosáhnout na 
dotace a RM zvažuje v roce 2022 zařadit opravu komuni-
kace do rozpočtu a realizovat ji v průběhu příštího roku. 
Po delší diskuzi, které se aktivně zúčastnili i někteří pří-
tomní občané bydlící na sídlišti se zastupitelé shodli, že 
při přípravě rozpočtu na rok 2022 bude částka na opravu 
komunikace do rozpočtu zařazena. Současně bude řeše-
no i veřejné osvětlení v sídlišti. 
V záležitosti prodeje pozemků města společnosti CBA 
Folget s. r. o pro chystanou výstavbu prodejny potravin 
ve Starém Městě zastupitelé schválili prodej těchto po-
zemků za cenu znaleckého posudku, tj. 1 395,- Kč/m2. Do 
smlouvy o prodeji budou zahrnuty i podmínky ze strany 
města. Přesto, že záměr prodeje byl již dříve zastupitel-
stvem schválen, došlo mezi přítomnými občany a zastu-
piteli k diskuzi, ve které byla nutnost nové prodejny 
některými diskutujícími zpochybňována.  
V rámci diskuze informoval Ladislav Trčka o stavu pří-
prav nového územního plánu. V nejbližších dnech bude 
návrh předložen k diskuzi zastupitelům na pracovní 
schůzce.     
Mimo schválený program starosta Jiřím Kamp informo-
val přítomné o dopise, který zastupitelstvu města poslal 
předseda sportovního klubu Outdoor Jeseníky Martin 
Škrott ve věci lezecké stěny v místní tělocvičně základní 

školy. Sportovní klub v dopise navrhuje předání lezecké 
stěny do majetku města formou daru. Škola jako správce 
tělocvičny měla k převodu výhrady (ředitel školy Rado-
van Šikula v následné diskuzi své výhrady zdůvodnil). 
Diskuze trvající více než 30 minut, kdy se vedle předsedy 
klubu vyjadřovali jak zastupitelé, tak i občané, ukázala, 
že tato záležitost měla být řešena zřizovatelem (Rada 
města) v součinnosti s ředitelem školy a sportovním 
klubem na samostatném jednání a výsledky následně 
projednány v zastupitelstvu. 
Další diskuze se týkala kvality práce na silnici Staré Měs-
to – Stříbrnice, údržby silnice v Kunčicích a v Hynčicích 
pod Sušinou a nevhodně umístěné autobusové zastávky 
(Chrastice zast.) na lince Staré Město – Hanušovice. Rada 
města bude tyto připomínky řešit. 
Zda a jakým způsobem Rada města reagovala na připo-
mínky a podněty z jednání zastupitelstva, nebylo v době 
uzávěrky známo. Usnesení z jednání zastupitelstva bude 
zveřejněno na webových stránkách města a na úřední 
desce u radnice. Zápis z jednání zastupitelstva bude ulo-
žen u starosty města. (red) 
 
 
 
 

 
 

 

INZERCE 

  Opravy chladniček, mrazniček, el. sporáků, 
bojlerů, aku kamen u Vás doma. 

Prodej nových chladniček, sporáků a bojlerů. 
Jejich zapojení a předvedení. 

Kabát Jan 
B. Němcové 595, Jeseník 

Mobil: 606 420 133 

E-mail: kabat-opravy@volny.cz 

NABÍZÍME 
zprostředkování nákupu satelitního zboží. Mon-
táže, rozvody, servis DVB-S satelitních sestav a 
pozemního Terrestrialního DVB-T vysílání. Do-

ladění stávajících parabol. Naladění nových 
programů a poradenství. 

Specializované fórum zabývající se satelitní 
problematikou naleznete na 

www.satdigitalne.cz. 
Kontakt: 737537353 

 
 

HLEDÁM 
spolehlivou a samostatnou paní nebo manželský pár na úklid horské chalupy ve Velkém Vrbně. 

Pracovní doba je o sobotách v hlavní zimní a letní sezonu, tedy zhruba 3 měsíce v zimě a 2 měsíce 
v létě. 

Nutné vlastní auto. 
Kontaktní mobil: 775 707 491. 
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VZPOMÍNKA 

Už osm roků není s náma, tak dlouho tomu, co 
odešel do neznáma. 

 
Dne 2. října 2021 vzpomeneme osmé výročí 

úmrtí 
 

pana Ludvíka LUKSE. 

 
 

Stále vzpomínáme. 

SPOLEČNOST 

Společenská kronika 
 
 

   
   

 
 

 

 

  

 

 

 
 

 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
  

V říjnu oslaví svá významná životní jubilea: 

Vladimír Chalupa 
Josefa Ovčiariková 
Julie Poulíková 
František Slavík 
Marie Trčková 

Našim spoluobčanům přejeme stálé zdraví, 
mnoho štěstí a radosti ze života! 

VZPOMÍNKA 

Dne 18. září 2021 tomu bylo 10 let, kdy nás 
opustila naše maminka, sestra, teta a babička  

 
paní Zdeňka KUČEROVÁ.  

 
 

Stále vzpomínají syn Tomáš a sourozenci 
s rodinami. 

TIC informuje: 
Otevírací doba TIC od října do prosince: 

Po – Pá 8:00 – 12:00; 12:30 – 16:30 
So 8:00 – 12:00 

 
Opět prodáváme historické nástěnné kalendáře 

Staroměstska na rok 2022. 
 

VZPOMÍNKA 

Dne 19. září 2021 jsme vzpomněli 5. výročí 
úmrtí  

paní Veroniky KONYARIKOVÉ 

a zároveň 
dne 29. září 2021 uplynulo 5 let od úmrtí 

jejího syna 

pana Františka KONYARIKA. 

S láskou vzpomíná rodina Danielova a Pro-
cházkova. 

Narození 

Adéla Albertová 
Sofie Borečková 
 

Spolu pěšky kolem světa 
Unikátní komunitní akce Spolu pěšky kolem světa 

dospěla k závěru. Ještě před plánovaným ukončením 
naší akce k 30. září jsme to společně dokázali! Ušli 
jsme celou trasu – to je neskutečných 41 892 kilo-
metrů A taky jak by ne. Společné akce se účastnilo 
přes 400 chodců a běžců! Před všemi smekáme 

klobouk a děkujeme za snahu udělat nejen pro sebe 
ale i pro naše město něco dobrého! 

Měsíc říjen je tedy ve znamení projektů.  
Prosím, účastníci akce, podávejte své návrhy na 

zlepšení veřejného prostoru ve Starém Městě 
v hodnotě max. 22 tisíc Kč. (Příspěvek od Města 

Staré Město činní 20000 KČ a příspěvek z prodeje 
placek s logem akce činí 2000 Kč.) 

Návrhy projektu můžete podat na emailové adrese 
spolupeskykolemsveta@gmail.com nebo do zvláštních 

schránek v TIC a knihovně nejpozději do 31. října 
2021.  

Hlasování o vítězný projekt proběhne 1. – 30. listo-
padu 2021 online a v TIC. 

JSME DOBŘÍI!! 
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ŠKOLA  

Přespolní běh – září 2021 
V pátek 10. září 2021 se 
jako každý rok konalo 
školní kolo v přespolním 

běhu. Počasí nám více než 
přálo, běžcům bylo velice 
teplo. Po delších covido-

vých pauzách tělesné vý-
chovy v minulém školním 
roce jsme raději trasy o 

trochu zkrátili, aby i netré-
novaní žáci byli schopni 
trať uběhnout. 

 Holky a kluci z I. stupně běhali na fotbalovém hřišti. Kategorie a vítězové: 

Kategorie Délka běhu 1. místo 2. místo 3. místo 
Holky 1. a 2. třída 300 m  Rozálie Podhorová Nela Váňová Lucie Richtrová 
Kluci 1. a 2. třída 300 m  Ondřej Slavík Tobiáš Moravčík Samuel Pešek 
Holky 3. a 4. třída 600 m Amálie Váňová Laura Michalčáková Liana Široká 
Kluci 3. a 4. třída 600 m Alexandr Pešek Vojtěch Černohorský Samuel Vašica 
Holky a kluci 5. třída 900 m Tadeáš Suchomel Natálie Řehová Tea Suchomelová 

 

Holky a kluci z II. stupně běhali v terénu, viz foto. Kategorie a vítězové: 

Kategorie Délka běhu 1. místo 2. místo 3. místo 
Holky 6. a 7. třída 1500 m  Adéla Pacalová Tereza Pacalová Gabriela Váňová 
Kluci 6. a 7. třída 1500 m  Matyáš Hmelár Štěpán Mikuláš Viktor Hlocký 
Holky 8. a 9. třída 1500 m Terezie Nejedlá Vanesa Hanáková Kateřina Luksová 
Kluci 8. a 9. třída 1500 m David Polach Adam Galčík Tomáš Vařák 

 

Nejlepší z nejlepších se 
ještě zúčastní okresního 
finále 22. září 2021 na SOŠ 
v Šumperku. Vše proběhlo 
s úsměvem, dárky a diplo-
my se rozdaly na místě. 
Sláva vítězům a čest pora-
ženým, všichni bojovali 
statečně. Za celou školu 
bychom rádi poděkovali 
společnosti ÚSOVSKO a.s., 
panu Lubomíru Tylichovi a 

panu Dušanu Juříčkovi 
za dovolení běhat na 
jejich pozemcích i za 
sladké dárečky společ-
nosti ÚSOVSKO a.s. pro 
děti, a dále i paní Ladě 
Tužinčinové za otevření 
občerstvení pro naše 
mlsné dětičky. (učitelé 
TV na ZŠ a MŠ Staré 
Město) 
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UZÁVĚRKA PŘÍŠTÍHO ČÍSLA: PONDĚLÍ 18. 10. 2021 
Periodický tisk územního samosprávného celku ZLATÝ ROH, měsíčník Města Staré Město, vychází k prvnímu dni 

v měsíci ve Starém Městě. Vydavatelem je Město Staré Město, nám. Osvobození 166, 788 32 Staré Město. IČ 00303364, 
ev. č. MK ČR E 13110. Případné příspěvky doručte do TIC nebo na e-mail: zlatyroh@staremesto.info.   

UVEŘEJNĚNÉ PŘÍSPĚVKY NEMUSÍ NUTNĚ VYJADŘOVAT STANOVISKO VYDAVATELE 

ŠKOLA 

Slavnostní přivítání prvňáčků 

V letošním školním roce 
2021/2022 jsme 1. září 
přivítali na radnici ve 
Starém Městě 19 prvňáčků 
s převahou chlapců 
v poměru 13:6. Všem ma-
lým školákům přejeme, aby 
učení bylo pro ně radost-
nou hrou plnou veselých 
zážitků a školních úspěchů. 
Věříme, že lavice i 1. třída 
jim budou otevřeny celých 
10 měsíců.  
Letos poprvé budeme v 1. 
třídě vyučovat čtení, psaní, 
počítání a prvouku jedním 
výukovým stylem 

s didakticky 
i graficky 
prováza-
ným soubo-
rem učeb-
ních mate-
riálů.  
Děti se 
s novými 
kamarády 
těchto 
učebních 
materiálů 
setkaly již 
při ná-
vštěvě 
základní 
školy 
v červnu. 
Seznámily se se stonožkou 
Agátou, která bude jejich 
průvodcem čtením a psa-
ním, s počtářem Matýskem 

a přírodovědcem papouš-
kem Oskarem.   
Doufáme, že s AMOSEM 
bude jejich první učení 

zajímavější, hravější a 
budou mít tak větší chuť k 
objevování čtení, psaní a 
počítání. (J. Podhorová)

 
 

  

 
 
 
 


